

EUSKERAZKO IPUI BERRIYAK.¹AZALKAYA: **Kontuchoak.**

Astoa eta Zaldiya.

Nagusi baten mende
 ziralarik bizi,
 astorik ezin zuben
 zalduyak ikusi;
 beti esaten ziyon
 itsusiya zala,
 eta aren ondoan
 biziko etzala.
 Modu artan zirala,
 beren nagusiyak,
 goiz batez lotu zizkan
 karro bati biyak:
 zeñen karga zioten
 gaingirocho eman,
 zezaten beste erri
 batera eraman.
 Ala zijoazela
 aldapadan gora,
 zalduyak esan zuben:
 —orain da denbora;

orain moldatuko det
 nik asto muskilla,
 lur eragin ta emen
 utziko det illa.—
 Ala karroari ez
 tiratzen asi zan,
 eta nola astoa
 aurretikan baitzan,
 noizik bein kozka zion
 egiten atzetik,
 karga danari tira
 zeion ark aurretik.
 Bañan alako batez
 bide legunean,
 nola berak etzuben
 segitzen lanean,
 zart, egiñkan soka
 zarrak astoari,
 zan estropozo egin
 ta bertan erori.

(1) Fábulas señaladas con PREMIO EXTRAORDINARIO en los Juegos florales celebrados en esta Ciudad en 1885. (Véase pág. 112 del tomo anterior.)

Orduban gertatu zan
 zaldiya nekoso,
 atzeko kargak zuben
 menderatu oso;
 eta amildurikan
 karro zar ta guzi,
 lepoa zuben bea
 jotakoan autsi.

.....

Gertakaicho onetaz
 maiz oroi gaitezen,
 gu ere geren paltaz
 galdu ez gaitezen;
 ez mentgantzarik artu
 albada besteri,
 zein gerta leikioken
 gaitz ura berari.

RAMON ARTOLA.

HOMENAJE AL SR. DE ARTIÑANO

Notable ha sido la manifestacion espontánea de cariño y agradecimiento que ha hecho la villa de Elorrio á su hijo adoptivo, el señor D. Aristides de Artiñano, que llegó á la linda villa bizcaina el 4 del corriente, siendo recibido por el Sr. Alcalde con el clásico tamboril y disparo de multitud de cohetes.

Al dia siguiente, le visitó el Ayuntamiento y el Clero parroquial en cuerpo de comunidad, para darle la bienvenida y hacerle presente su agradecimiento por la brillantez con que organizó el Sr. Artiñano la recepcion en Barcelona de los venerados restos mortales del mártir Fr. Valentin de Berrio-Ochoa.

El domingo 8, se consagró á festejar al Sr. de Artiñano, organizando la juventud elorriana variados espectáculos, como novillos, *aurrekus* y comparsas que con característicos trajes ejecutaban bailes y juegos peculiares del país euskaro, llamando especialmente la atencion una cuadrilla de jóvenes que figuró en las fiestas de Durango, y que á compás de un precioso coro de Zubiaurre, con letra de la hermosa obra de Moguel *Peru Abarca*, representó con gracia y propiedad todas las operaciones que sufre el lino en manos de nuestras aldeanas.